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נחשו מי?



מנחה וקבלת שבת - רבע שעה אחרי הדלקת נרות 
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8:00   -  שיעור “בין המניינים” 

מנחה בימות החול בבית הכנסת - בשעה 17:43

13:30 -  מנחה גדולה 

שעת “מנחה קטנה” כשעת הדלקת הנרות.

06:30   -  מניין מקדימים בבית הכנסת 

זמני תפילות השבת

שבת:

יאיר לסלוי

לאחר מוסף

לאחר תפילת ערבית

שיעורי השבת:

הרב אילעאי

מזל טוב!

לבת המצווה מאיה רדר

למירה ואלי 

ולכל המשפחה 

עם הודעתך המשמחת עללמעיין אפרתי, 
כוונתך להינשא לבח”ל מיה

ברכות לנירית, משה, לאה וצבי
ולכל המשפחה!

בת לדותן ושירה.עם הולדת הנכדהלחגית ואלדד שמעון

למרים ויעקב וכמן

לבר המצווה של  הנכד, בנימין,

בנם של ברוך ואליס 



מהפרשה    על ההפרטה
נקודה

אסף כהן פרשת כי תשא
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הפרטת הדת היא נושא 

שעלה פעמים רבות במשך

ההיסטוריה היהודית

חטא העגל היה ניסיון הפרטה.

ולפני שמכנסים אסיפה וסופרים אצבעות, תנו לי

להסביר...

  בשנת 2009 ניתן בבית המשפט העליון אחד

מפסקי הדין המרכזיים בתחום המשפט החוקתי,  

בהליך  שכונה  לאחר   מכן   "בג"ץ   הפרטת   בתי

ליצירת הקשר עם אלוהים במסגרת הדת

הפורמלית, ב"ערוצים המקובלים". כלי המשכן

מוזמנים בהוראות מפורטות על ידי אלוהים בעצמו,

כחלק מפולחן מוגדר וברור עם כללים ידועים –

עבודת המשכן.

  העגל,  לעומת  זאת,  הוא  ניסיון  הפרטה – אהרון

הסוהר". פסק הדין עסק

בשאלה, האם ניתן להפריט

חלק משירות בתי הסוהר

ולהקים בית כלא פרטי. בית  

המשפט פסל את אפשרות

ההפרטה, שכן העברת סמכות
ענישה לגורם פרטי עלולה לפגוע באופן בלתי

מידתי בזכויות האסירים.

  לא אלאה בפרטים הקטנים ובמכלול השיקולים

שהעלה בית המשפט בדונו בשאלה, ברצוני רק

להבהיר פרט קטן מתוך פסק הדין. אחת הבעיות

בהפרטת בתי הסוהר היא שלתאגיד פרטי ישנם

קודם כל אינטרסים כלכליים שעלולים להתנגש עם

החובה לכבד את זכויות האסיר. למשל, בית סוהר

פרטי יכול לתת פחות מזון ממה שהאסיר צריך, רק

כדי לחסוך בעלויות. ברגע שמעורבים שיקולים

נוספים, הזרים למטרות הענישה, הדבר פוגע

בלגיטימיות של הפעלת הסמכות. המסקנה

המתבקשת היא, שישנם דברים שהם חשובים מכדי

להפריט אותם. 

  הדברים הללו עונים לנו על השאלה שעולה

בפרשתנו, מה בעצם ההבדל בין בצלאל ואהרון?

שניהם יוצרים באמצעות זהב כלים גשמיים, שנועדו

ליצור חיבור עם האלוהות. בצלאל יוצר מזבח,

אהרון יוצר עגל. כל אחד מהם מכוון ליצור מרחב

לפולחן רוחני דרך אמצעים פיזיים. אם כן, מדוע

בצלאל זוכה לכבוד ואילו אהרון ננזף?

והעם מנסים להתחבר

לאלוהים על ידי פסל מזהב

שהם יצרו על דעת עצמם,

מתוך ניסיון אישי להגדיר את

הדרך לקשר עם אלוהים.

  הפרטת  הדת    היא    נושא 
שעלה  פעמים רבות במשך ההיסטוריה היהודית,

בין אם בימי ירבעם בן נבט שהקים את עגלי הזהב

בבית אל ובדן כתחליף למקדש ובין אם אלו הכתות

בימי הבית השני דוגמת הצדוקים או האיסיים. ישנו

רצון טבעי והגיוני ליצור חריגים לכלל, תחליפים

לדת הממוסדת כך שתתאים יותר לאינדיבידואל

הנזקק לכך.

  אולי אחת הבעיות בהפרטת הדת היא כפי שעלה

בפסק הדין בבג"ץ – העברת הסמכות לידיים

פרטיות עלולה לערב שיקולים הזרים לדת ובכך

לפגוע במטרותיה. אנשים שיקבעו מהי היהדות לפי

ראות עיניהם, עלולים להיות מושפעים מאינטרסים

זרים שאינם הולמים את תכלית היהדות. על מנת

להימנע מכך, חז"ל מעודדים את הפורמליות

שביהדות, "לא תתגודדו" – אומר הפסוק, ודרשו

חז"ל – "לא תעשו אגודות אגודות", אם כל אחד

יקבע מהי היהדות, תיווצר אנרכיה.

  כמובן שלבחירה של חז"ל בפורמליות על פני

האינדיבידואל יש מחיר. חיבור אישי עם הדת

שעלול להתפספס בהיצמדות לכללים הרשמיים, אי

התאמה לערכים המשתנים עם הזמן. המסורת

היהודית מודעת לקושי הזה ובכל זאת בחרה לאורך

השנים להעדיף את המזבח של בצלאל על פני העגל

של אהרון. לעמדתם, ישנם דברים שהם חשובים

מכדי להפריט אותם. 

  יתכן שהתשובה טמונה בפסוק, "ראה קראתי בשם

בצלאל", אלוהים בוחר בבצלאל ליצור את הכלים  

הרשמיים  של  המשכן, לבנות ולעצב את האמצעים
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קצרים
ק' הילה

מי ינהל את בית הספר שלי? /

סגניתו של אליכין, הציעה את

מועמדתה למכרז. היא מֻכֶּרֶת

ומוערכת, כך שיש סיכוי גבוה לכך

שלחטיבת הנעורים תהיה המשכיות

מתוך הצוות. כולם מברכים על כך.

  לגבי התפקיד שלי כמנהל 6 שנתי

- רשת אמית מנהלת את המכרז,

ויש להם סמנכ”ל שתפקידו פיתוח

ואיתור מנהלים. הם נמצאים בקשר

עם צוות המורים ואיתי, והם

התחייבו לחפש מנהל שמזוהה עם

ערכי בית הספר. רשת אמית צירפה

אותנו אליה בידיעה והסכמה ברורה

על הכיוון שמייחד אותנו, ואין לה

שום כוונה להביא מנהל שישנה את

דרכו של בית הספר.  ככל שידוע לי

מהסמנכ"ל - המכרז מאוד

אטרקטיבי, וכבר יש פניות של

מועמדים טובים.

עד כמה ההנחה שקבוצת יבנה
דומיננטית בקביעת הקו החינוכי –

מקובלת על המועצה האזורית?  
  נח וחמוטל נפגשו עם ראש

המועצה בקשר לכך והם ידווחו על

כך בעזרת השם. 

 בעקבות מודעה שהתפרסמה במקור

ראשון, לפיה מחפשים מנהל

לחטיבה העליונה של ביה"ס אמית

בקבוצת יבנה, שאלנו את יאיר –

האמנם?  

 יאיר: אכן, ביקשתי לסיים את

תפקידי כמנהל בית הספר, משתי

סיבות. הראשונה – לאחר 28 שנים

של עבודה בבית הספר, מתוכן 10

שנים בניהול, אני חש שמה שחלמתי

לעשות בבית הספר - עשיתי, וצריך

שאנשים חדשים ימשיכו לפתח

אותו.

  הסיבה השניה היא שהיה חשוב לי

להשלים את המהלך של הכניסה

לרשת אמית. זה היה מהלך ממושך

שהושלם בהצלחה, ואנחנו מרוצים

ממנו.

ומה הלאה?
 התוכניות לא ברורות. כל חיי

הבוגרים עבדתי בחינוך וחלק גדול

בניהול, והגיעה העת לחשוב על

כיוונים חדשים.

השנה יסיימו גם שירי טוויטו,
מנהלת החטיבה העליונה,  ואליכין 

   אם את רומזת למראית עין של

בריחה מבית הספר בגלל משבר, אין

לזה אחיזה במציאות. כל אחד יוצא

כעת מסיבותיו האישיות, ללא קשר

בין המקרים. אליכין מקים ישיבה

חדשה בנתיבות. שירי טוויטו יוצאת

מסיבות אישיות. בית הספר במצב

טוב, נהנה מביקוש רב, הוא מאוזן

כלכלית, ויש לו צוות טוב ויציב. זה

יאפשר למנהל הבא להיכנס לבית

ספר יציב וחזק, ולמצוא מה הם

המחוזות הבאים שאפשר לקחת

אותו אליהם.

איך נוודא שרוח בית הספר תמשיך,
ושלקבוצת יבנה תהיה השפעה

מהותית עליו?
 לחטיבת הנעורים – נפתח מכרז של

מכרז  החינוך,  ומיכל  צור  שהיתה 

בן-נון מנהל חטיבת הנעורים
(=”חטיבת הביניים”). האם זה לא

מהלך משברי? 

שיחה עם יאיר לסלוי

הקול בראש וגם בלב 

באוטובוס ליום כיף  בהפקת

תלמידי  ט'. הם נסעו בטרקטור  

לכיוון הרפת, האכילו עגלים, ונהנו

במשק הילדים מהפעלות של צביעת

מסכות והכנת פיתות על האש. 

התוצאה – סיפוק גבוה לשכבה ט',

וכיף גדול לילדי יד בנימין. 

אל הקולות שבראש הצטרף הקול

של "לעשות" ו"לתת".

בבית הספר העל יסודי מקפידים

הקפדה יתרה על מצוות "ונהפוך

הוא". שכבה ט’, האחראית על

ההפיכה במתחם בית הספר,

השקיעה את הפעלתנות שלה במיצג

במסדרון לפי הסרט “הקול בראש”.

תוך כדי שהם עפים על עצמם

בהפקת האירוע, ועסוקים גם בתכנון

ההכתרה, עלה בדעתם לעשות משהו

בשביל אחרים. מחנך הכיתה, בניה

גרוס, התייעץ עם רעייתו, שירה,

והיא פנתה לקבוצת ווטסאפ של

יועצות חינוכיות. היועצת של ביה"ס

"לב ברויאר", בית ספר של חינוך

מיוחד ביד בנימין נענתה לאתגר,

והשבוע   הילדים   הגיעו     ליבנה 

  יש תקדים להחלפה של מספר

בעלי תפקידים בו זמנית. שרה עברון

ומוטי שולץ סיימו באותה שנה,

ואליכין ואני נכנסנו יחד במקומם. 
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תמונות השבוע

הרב הראשי בהכנסת ספר תורה לזכר שחר וקרט

חברי הנהלת הקהילה מכינים את החלוקה של סעודת פוריםכיתת “הדס” - מוכרת את הקיבוץ במיצג פורים בחדר האוכל

שכבה ט’ ביום
כיף לילדי

החינוך המיוחד
ביד בנימין

(פרטים בעמ’
הקודם)

בדרך לבית
הספר

תחפושת
בהשראת חלוקות

הפיצה



את זאת המתקבלת על הדעת.  אך לפני זמן צץ במוחי
רעיון כביר.  

  בשפה העברית יש לאותיות ערך מספרי.  אם אצליח
לחבר משפטים בעלי תוכן, המביעים באותו הזמן  את
הערך המספרי המתאים לכמות הביצים שכל להקה

ולהקה מטילה,  אוכל לוותר על העיפרון בתוך הלול.  
  אחרי ניסויים רבים הגעתי לתוצאות חיוביות,  אך נגרמו
לי בהתחלה אי-נעימויות רבות.  למשל, פעם באתי
הביתה מן התורנות,  וכדי לא לשכוח את מספר הביצים
שאספתי,  אמרתי לקלרה:  "לחנה חולצה לבנה יפה עם
פסים כחולים ואדומים". לפי החשבון:  ��, ���, ��, ��,

���,  ���, ���, ���.  אשתי הסתכלה בי בתימהון ושאלה:  
"ממתי אתה שם לב כל כך ללבוש הבחורות?"  מאז

החלטתי לבטל את הבחורות מהגימטריה  שלי.  
  פעם אחרת פגעתי בלי כל כוונה בחבר כשאמרתי לו:  
"אינך חכם כל כך.  להפך, מימי לא הזדמן לי להכיר כסיל
כמוך".  ��, ��, ��, ��,  ���, ���,  ��, ����,  �, ���, �, ���,
��.  אשמח אם מהיום החברים יבינו אותי כראוי וידעו
שלא להיפגע אף פעם מדבריי,  כי זה רק גימטריה וייעול
עבודה.  דרך אגב, שיטת הגימטריה היא בעלת ביצוע בכל
הענפים,  בעיקר בהנהלת חשבונות.  על ידה, העבודה
השגרתית ביותר, יכולה ליהפך למעניינת ואפילו

למרתקת". 
                                                                                          יוסף הרטום
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   כל מי שהתנסה בעבודה בלול, נוכח לדעת עד כמה קשה
למצוא מקום מתאים  לעיפרון בו רושמים את ההטלה

היומית של כל להקה ולהקה.  
  רבות הן הסיבות בגללן מכשיר זה מטריח את הלולן.  
אם מכניסים אותו לכיס המכנסיים, אפילו במקרה
והכיס בלי חורים,  מקרה נדיר מאוד,  מספיקה תנועה
פתאומית של העובד או של התרנגולת  כדי להעיף את
העיפרון החוצה לזבל, תחת רצפת השלבים,  משם אפשר
להוציאו, אם מצליחים לראותו, בהשקעת שני כוחות
עבודה המאומנים באקרובטיקה  במשך שעה קלה. לא
לחצניות, לא חוטים ולא שרשרות מחוברות למכשיר

הכתיבה,  מספיקים למנוע הסרת העיפרון.  
  גם שיטת המייעל המפורסם, א' אביטל,  לתלות את
המכשיר על השפה התחתונה של פי העובד על חוט ברזל
מכופף,  פותרת רק בחלק את הבעיה, כי בתנאים האלה
מתקשה הלולן בדיבורו, ובהכרח עושה פרצופים
אנטי-אסתטיים בהחלט. את השיטה הנ"ל, המהווה לפי

עניות דעתי  התקדמות מסוימת כלפי שיטת נ' אשר,  
האוחז את העיפרון בין השיניים מהתחלת העבודה ועד
סופה  - אין לקבל,  כי כאמור גוזרת היא שתיקה על

העובד ופוגעת ברגשות היופי היסודיים ביותר.  
   הרהורים אלה הניעו אותי לחפש שיטת עבודה שתרשה

ללולן  לפעול בלי כל מכשיר כתיבה בזמן איסוף הביצים.  
חיפשתי בספרות המקצועית הבינלאומית ולא מצאתי 

ייעול עבודה 

  בחיפושיי אחר תוכן למבית "פורים" – חלפו במוחי הקודח רעיונות שנפסלו אחד אחרי השני. משהו ביכולת לשחרר

צחוק ולהתעסק בזוטות "לא עבד לי". בצר לי הלכתי לדפדף בגיליונות פורים בעלון המקומי, בקפיצות של עשר שנים.

  בשניים מתוך הגיליונות - קפצו לנגד עיניי  הומורסקות של אבי, יוסף הרטום ז"ל. 

עורכי העלון היו מחזרים אחריו לקראת פורים ומפצירים “שיכתוב משהו”, והוא לא אכזב אותם.  את ההומורסקות

שלו ליקטנו במלאת לו 80 שנה, בספרון הנקרא "ברית עם המילה". חלק מהן - אבד טעמן ברבות השנים, ומחלק אחר

עדיין נושבת חדות ושנינות. הנה אחת מלפני 60 שנה.  

ואם היה להם

אנדרואיד

איפה הם היו

תולים אותו?

אדם אוסף ביציםפעם לא ראיתי בןאין לי מושג, אף
בתוך הלול

 אלימלך אביטל 

יוסף הרטוםנפתלי אשר

קישור לדפי ההנצחה של החברים המוזכרים בכתבות מהעבר: 

ף ס ו י ת  ב ה  נ י ד  / ק  ו ח צ ל ו  ר כ ז

אלחנן איטלי
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מה (לא) נשמע - מעזרת
הנשים בבית הכנסת לא

ניתן היה לשמוע את
הנעשה באולם. שנה

לאחר מכן הוחלט להרחיב
את בית הכנסת.

גם הם באצילים - 
-ב”מיני” היתה חלוקה של

מוצרים “קשים להשגה”
שניתנו לבעלי אישור

מיוחד. המוצרים הוכנסו
לשקיות נייר, שלא יראו

מה בתוכן,  והונחו בארון
ייעודי לבעלי זכויות היתר.
נמצא קשר ישיר בין בעלי

המידה XXXXL לבין
הזכאים לחמאה מסיבות

בריאות.
-באותם ימים חוג דרמה

הפיק הצגה מושקעת
בשם “גם הוא באצילים”.

אחד שיודע לחתוך -
אלחנן איטלי, אבא של...

היה מנהל אולפן גיור
מיתולוגי, שנודע בתמהיל
מיוחד של לב חם ויכולת

לחתוך החלטות ברגע. בין
העולים החדשים מרוסיה

היתה קבוצה גדולה של
זוגות שהיו צריכים לחדש

את נישואיהם לאחר
שלמדו באולפן הגיור

בקיבוץ. אלחנן השתמש
היטב בשני כישוריו.

עשינו עסק - כמו
תמיד, עורך העלון

נשאר בודד במערכה.
אלא שבשונה מהיום,
אז יצא מדי שבוע דף

מקוצר, והגיליון
המורחב יצא כל חודש.

דורשים התנצלות - כאן
ניכר פער בין דורי. הפער
שבין  “הוכח תוכיח” לבין

“חיה ותן לחיות”.

פוריה - חבלי הלידה
של בתי החמשושים

פינת הפרגון:
נראה שבנושא הזה

השתנינו לטובה. עובדה
שאנחנו מפרגנים בשורות

אלה לעצמנו.

שמוליק - שמוליק
ליברמן בימי טרום

המחשב היה מחזיק אצלו
את המפתחות של כלי

הרכב ובשעת קפה
הבוקר היה משתרך תור
ארוך לקבלת מפתחות.
אין ספק ששמוליק היה
דמות מפתח, והיתה לו

סיבה טובה לשמור טינה
למחשב.

פירוש רד”ס
ה נ ש  3 0 י  נ פ ל ם  י ר ו פ ן  ו י ל י ג



והעם רואים את הקולות /

במסגרת המאמצים של "מורשת" לשמר את הסיפור של

קבוצת יבנה, נבנה לפני שנים אחדות הדגם של קבוצת

יבנה על פי צילום אויר משנת 1949. תודה לשלום

אריכא שבנה את הדגם היפה הזה. 

 הדגם מושך מבקרים, שלא תמיד מבינים מה רואים.

לצורך זה החלטנו להתקין במקום "מסבירן קולי". כפי

שרואים בתמונה, הצבנו שם מתקן שבלחיצת כפתור הוא

מספר את הסיפור. זה מתחיל בקצרה מאין באנו (רודגס

ואילך), ואחר כך מספר את הסיפור של כעשרה מבנים

שיש מה לספר עליהם, כמו: חדר האוכל הישן, מפעל

השימורים, המאפיה ועוד.

המתקן נבנה ע"י חברת "מסבירן קולי". חשוב לציין

שאין להפעיל את המתקן בשבת. לצורך השבתתו בשבת

יותקן בהקדם שעון שבת.

         מוזמנים לבוא, לראות ולשמוע. 

דני הרץ, צוות מורשת
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ה  נ ש  3 0 י  נ פ ל ם  י ר ו פ ן  ו י ל י ג מ ד  ו ע ו
יניב הוא בנם של אסתר ויהודה (צ’ף), סיים תיכון באותה שנה



    יצאו סה"כ 7 מחזורי טיול: 4 מחזורים רגילים,

2 מחזורי מיטיבי קשב ומחזור חד יומי לגיל

הרביעי. סך המשתתפים בכלל הטיולים עמד על

255 חברות וחברים, צעירים בעצמאות כלכלית,

תושבים, ושלמה בוסקילה אחד.

  בישיבות הצוות הראשונות, כיוונו להוציא לפועל

טיול שיכלול מסלולים בטבע, לצד פיסות

היסטוריה וארכיאולוגיה מאזור הטיול, ומפגש

בלתי אמצעי עם תושבים מקומיים כדי לשמוע

ולהריח את הקולות והריחות שרק מי שמכיר את

הסמטאות ואת הסיפורים יכול לשתף בהם. 

  ראינו בטיול הזדמנות למרחב שמאפשר נשימה,

שאנו זקוקים לחזור ולתרגל אותה לאור קורות

מדינתנו מאז אותו יום באוקטובר, ולתיחזוק

הקשרים והיחד שלנו, שכמו כל גידול, תמיד

צריכים תוספות של דשן ואדמה רעננה. המדבר

ומזג האויר רק הוסיפו לתפאורה ותרמו את

תרומתם. 

  יש משהו ביציאה מהמרחב והשבילים הקבועים,

מהיד המושטת בעליה תלולה או בירידה חדה, בעין

מזהירה ותשומת לב לאחר, שהוא אנחנו, שעושים

את הטיול הזה ליותר מרק טיול. כי כמו שכבר

אמר פו, החכם שבדובים, "לפעמים הדברים

הקטנים ביותר תופסים את המקום הגדול ביותר

בלב שלך".

  חשוב לנו לומר תודה גדולה לכל אלו שעזרו,

ייעצו, עזרו, הכווינו, תכננו ועיצבו. לשמחתנו

הרבה, אנשים רבים היו שותפים וסייעו לנו

בהפקת הטיולים בשמחה ובאנרגיות חיוביות.  

טיולי החורף לקהילה ולחשיבות הרבה שרואה

ההנהלה בהוצאתו של הטיול לפועל.

  כעת ננוח קצת ונתחיל בקרוב לשנס מותניים,

מחשבות וקשב לטיול הבא עלינו לטובה בעז"ה.

אנו מזמינים כל מי שיש לו רעיונות ומחשבות

לגבי אזור בארץ המומלץ לטיול הבא, לפנות למי

מבין חברות וחברי הצוות, ומבטיחים כי קולכם

ישמע.

  בברכת חן הארץ

  צוות טיולי חורף תשפ"ה:

9

סיכום טיולי חורף תשפ"ה-צוות טיולי חורף
צוות טיולי חורף

איילת אריכא, קרן-אור בית-אריה, אמיר

בית-אריה, בעז בלנקשטיין, גיורא לב, לילך פלק

ואבי ששון. 

עכשיו, אחרי שסיימנו לקפל את

אחרון ארגזי הציוד ואנו יכולים

רשמית לברך על המוגמר, אנו יכולים

להתפנות לסיכום טיולי החורף.

תודה מיוחדת ברצוננו לומר להנהלת

הקהילה שהיתה מעורבת ותומכת,

והבהירה לנו בכל צומת, במילה

ובמעשה, את החשיבות שיש לפרויקט ,



10

סיכום וסקירת הפעילות של ועדת דת בשנתיים האחרונות
גלי כוכבא

כבר בפתח הדברים, לפני שאסקור את פעילות הועדה,

ברצוני להודות לחברי וחברות הוועדה: יסכה כוכבא,

איתי בנדב, אבי גולדנברג, חמוטל דברת-איתן

כמנהלת אשכול חברה ופרט וכמובן לרב אילעאי

עופרן, אשר תרומתם לחשיבה המשותפת אפשרה את

העשייה הציבורית שאליה נדרשה הוועדה. בזה לא תמו

התודות, אך אלו תבואנה אגב הדברים, וב"ה שבעסקי

הדת ישנם רבים הנותנים מכוחם ומרצם.

קביעת עיתים לתורה
בקהילתנו יש מגוון רחב של שיעורי תורה, הן בימי החול

והן בשבתות. שמחנו לתמוך ביוזמות של חברים לקיום

שיעורים שבועיים, בגליון זה מפורסם לוח שיעורים

מעודכן. בהזדמנות זו, תודה לאנשי הקשר שיוזמים

ולוקחים אחריות על קיום השיעורים. שיעוריו של הרב

אילעאי, גם הם מגוונים ומתחדשים מעת לעת.

בשבתות מתקיים שיעור "בין המניינים" ובתקופת הקיץ

הארוכה והחמה, זכינו אחר הצהריים לסדרות שיעורים

בנושאים שונים כמו "מלחמות אחים" והפטרות השבוע.

תודה גדולה שלוחה גם לאחראים על השיעורים בבית

הכנסת בשבת, בליל שבת - מרדכי בר-דרומא,

ובבוקר שבת - אלי כהן. בשם הציבור כולו, שלוחה

תודתנו לכל מעבירי ומעבירות השיעורים שעמלים

בתורה, בברכת שיתקיים בנו הפסוק "גל-עיני ואביטה

נפלאות מתורתך" (תהילים קי"ט).

של הרב אילעאי ושיעורים נוספים. בתיקון ליל שבועות

ראינו שהפורמט המנצח הוא כמה שיעורים מרכזיים

ולאחר מכן צמצום למעגל לומדים בפורמט

"קצרצרים", זו גם היתה הזדמנות ליהנות מלימוד מפי

נשים ואנשים שבדרך כלל אינם מבין המלמדים

המיומנים. זו ההזדמנות להודות ליעקב וכמן על פועלו

לקיום לימוד ליל שבועות נוסף בבית המדרש, בשעות

הקטנות של הלילה. 

אחד מתפקידיה הבולטים של הוועדה הוא ליזום

אירועים, כדוגמת ימי עיון ולימוד, ופעילויות בעלות ציביון

דתי. מבין נושאי ימי העיון היו "היהדות מול סבל אומות

העולם", "בתוך הזרם ונגדו” -במלאת 50 שנה

לפטירתו של צוריאל, "משיעבוד לגאולה וממשבר

לצמיחה" ועוד. השתדלנו לגוון הן במלמדים מקרב

חברינו והן במרצים חיצוניים, השתדלנו להרחיב את

יריעת הלימוד ולגוונה, וניכר שהדבר השפיע והרחיב

את מעגל המשתתפים לעשרות, בכל יום עיון. בנוסף  

לימי העיון, קיימנו יוזמות שונות כמו “שבת דורשות

טוב",  לימוד  בליל  הושענה  רבה    עם   שיעור   מרכזי   

תרבות רוחנית הוא פורום שהקימה ומובילה חמוטל

דברת איתן, ובו שותפים נציגי ועדות בית כנסת,

תרבות, חינוך, דת והרב אילעאי. במסגרת הפורום

קיימנו מספר אירועים כגון תפילת זעקה על הקיטוב

בעם בערב ר"ח ניסן תשפ"ג, תפילה ביום ה-100

למלחמה, לימוד ותפילה בתענית אסתר בשנה

שעברה, תפילת ילדים ונוער לחזרת החטופים, תשעה

באב בצל המלחמה, סליחות ועוד. כמו כן, ועדת דת

בשיתוף עם פורום תרבות רוחנית השתתפה בתקצוב

אירועי שירה וניגון ביוזמתו של עדו עפרוני. תודה לע.ע.

על הרוח והביצוע.

במהלך כהונת הוועדה, נבחר הרב אילעאי לקדנציה

נוספת ברוב גדול מאוד, הבחירה הביאה לידי ביטוי את

החיבור העמוק וההערכה הגדולה של רבים מחברי

הקיבוץ לרב ולדרכו הייחודית. היכולת של העברת

שיעורים מחכימים, המגרים את האינטלקט ומעלים

חידושי תורה רבים, לא נעלמה מעיני הציבור. הרב

אילעאי יצר קשר בלתי אמצעי במשך השנים עם

קבוצות גיל רבות, החל מהנוער ועד למבוגרי הקיבוץ.

הרב יודע ללוות חברים ברגעים מורכבים במילה או

במעשה והכל בחכמה, ברגישות ובצניעות.

ימי עיון ואירועים שונים

פורום תרבות רוחנית

בחירת הרב לקדנציה נוספת (רביעית)

צורכי דת
הוועדה אחראית על שלל צורכי דת שאותם היא

מתקצבת. זכינו ביבנה לאנשים טובים, מוכשרים

וחרוצים שאמונים על צורכי דת שונים:
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פרויקט השו"ת - בכל שנה אנו מחדשים את המנוי

לפרוייקט השו"ת המקוון של בר אילן, שמכיל אוסף

עצום של טקסטים מארון הספרים היהודי. המאגר

כולל: ספרי שו"ת, תנ"ך, תלמוד בבלי, תלמוד ירושלמי,

מדרש, ספר הזוהר, ספרי פסיקת הלכה, אנציקלופדיה

תלמודית ועוד, אין צורך בסיסמא, האתר מזהה כניסה

מהשרת של קבוצת יבנה.

בית המדרש - לצד הלוגיסטי, התנדבה יונת ברטוב

שהחליפה את עדי כ”ץ, תודה לשתיכן! תודה גדולה גם

ליעקב וכמן וליוסי בן-טולילה, אשר דואגים לספרים

בבית המדרש ולקטלוגם. תיאום הזמנת בית המדרש

לשיעורים ואירועים הוא דרך ציפי ליברמן, במשרד.

מזוזות ותפילין - מודים לישראל זלקינד על עזרתו

המסורה ברכישה ובתיקון התפילין והמזוזות. בשנים

האחרונות יש הוצאה גדולה יחסית ברכישת מזוזות,

זאת בשל מעברי הדירות. זה הזמן לדווח שטליתות

נכנסו לתקציבי השמחות (בר מצווה וחתונה) וכבר אין

להגיש קבלות לוועדת דת.

מקווה טהרה - בחודשים האחרונים נעשית בחינה של

בניית מקווה חדש, זאת במימון המועצה הדתית, מיכל,

מרכזת השירותים מובילה את המהלך. תודה לאיילת

אריכא על הטיפול המסור באחזקת המקום ולצילה

גינוסר וצוות הבלניות המסורות שמסייעות לה. אנחנו

מזכירים שהכניסה למקווה היא לנשים בלבד.

עירוב חצרות - מסורת היא מסורת! גם השנה נפגשנו

עם ה”לימונים” והרב אילעאי הסביר את הלכות העירוב

וחיבר את הנוער למשימה. זו הזדמנות להודות

ל”לימונים” ול”לימוניות” על בקרת הערוב מדי שישי

ותודה גדולה לאלי מוזס שמתקן את הערוב במקרה

של תקלה.

חברה קדישא - צוות מובחר של אנשים שעושים חסד

אחרון להולכים מאיתנו ולמעשה אחראים לא רק על

קבורה אלא גם על תחזוקת בית הקברות. כידוע,

בשנים האחרונות מובילים ביחד עם הרב אילעאי

ורבנים נוספים את “קבורת ארץ ישראל” ואנחנו,

כקיבוץ, גאים על החלוציות ומקווים שאנו מביאים

בשורה עבור מדינת ישראל. תקציבית, חברה קדישא

כפופה לוועדת דת, אך למעשה פועלת עצמאית

לחלוטין. תודה לכם גומלי החסד והאמת: אליקים

איטלי ויואב בית אריה (מרכזים), מרים וכמן, דליה

הקשר, דפי ליבר, אביבה סימון, צילה גינוסר, מרלי

ריין, ריבקית שריד, רוני ששון, יוהנה ברלב, שושנה

וייסמן, שרה בלנקי, אהוד איתן, אושר חן, אחיעד

מובשוביץ, נועם טחן, רמי צרויה, קובי  שטיין,

גמליאל אטיאס, צבי אפרתי, אבשלום טסלר, אלי

מוזס, דורון לנג, יניב וולף.

תפילות ובית הכנסת 

רבים ורבות תורמים ותורמות לצורכי הדת השוטפים

בחיינו. תודתנו שלוחה בראש ובראשונה לוועדת בית

הכנסת, שדואגת לצרכינו הדתיים באופן יום-יומי, בימי

חול, בשבת ובמועד. מרכזי שתי הוועדות שוחחו לא

פעם ביניהם להתייעצות, לסנכרון בלוח זמנים ועוד.

תודה לרון ברטוב מרכז ועדת בית הכנסת על

תקשורת ישירה ועצה טובה.

כשרות במטבח 

בורית אדר היא משגיחת הכשרות במטבח ועל כך

תודתנו. המטבח כיום מורכב מצוות שאיננו בקיא

בענייני כשרות ולכן האתגר הוא גדול.

מסייעות נוספות לוועדה: ציפי ליברמן על פרסום,

הדפסה וצילום דפי מקורות - תודה רבה! לרוויה

גורליק תודה על עיצוב המודעות בכשרון רב, ותודה

אחרונה לרחל אניקסטר בהנהלת החשבונות

שמסייעת בתשלומי חשבוניות ושמחה איתי בכל

חשבונית של דוד בן מנחם (המוהל).

צרכי דת נוספים שאינם כפופים לועדת דת, אך
משמעותיים מאד בחיי היום-יום שלנו:

לסיכום

תפקיד ועדת דת הוא ליצור פלטפורמה עבור היחיד

והקהילה לקיים אורח חיים דתי של שמירת תורה

ומצוות על פי רוח "תורה ועבודה". אנחנו מקווים

שפעילותנו הייתה נאמנה למשימה זו ומתנצלים בפני

כל מי שמסיבה זו או אחרת לא הצלחנו לענות על

רצונותיו בתחומי הדת בשנתיים האחרונות. אנחנו

מודים לחמוטל שליוותה את הוועדה כמנהלת אשכול

חברה ופרט, ולרב אילעאי על שותפות בחשיבה

ובעשייה ועל מענה בכל שאלה. פנינו לעתיד, ואנו

ממתינים בסבלנות להחלפתנו.
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שיעורי תורה קבועים

שיעורים יומיים, מיום ראשון עד חמישי:
בין מנחה למעריב בבית הכנסת- הלכה (משנה ברורה), הרב קיפניס (איש קשר: יעקב וכמן)

20:30 בית מדרש- דף יומי, הרב דב פופקו, ביום חמישי- הרב אילעאי (מחליפים: הרב אייל זנה והרב נתנאל גדז')

ים: עי רים שבו עו שי
יום ראשון:

18:30 - בית סביון - ספר ישעיהו, הרב אילעאי
19:30 - בית מדרש (חדר קטן) - סוגיות בהלכה,  הרב יובל ביתן (איש קשר: אלי רדר)

20:15  - בית מדרש - גמרא מסכת הוריות, הרב אילעאי 
יום שלישי:

20:15  - בית מדרש (חדר קטן) סוגיות בגמרא, הרב בארי (איש קשר: יעקב וכמן)
20:30 - באולם האירועים - נושאים אקטואליים,   הרב אילעאי

יום שישי:
8:00 תנ"ך - בית מדרש , נח חיות

שבת:
8:00 - קומת הביניים - משנה תורה לרמב״ם , הרב אילעאי

ובנוסף - השיעורים הקבועים לאחר התפילות.

ברוך אתה ה' אלו-הינו מלך העולם, שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן הזה

ביום שני זכינו להכנסת ספר תורה חדש לבית הכנסת שלנו. 

הספר נכתב לעילוי נשמת סמ"ר שחר וקרט הי"ד. 

בשמי בשם משפחות וקרט וצנחני, אנו מודים לבית קבוצת יבנה: 

להנהלות (הקודמת והנוכחית) שתמכו ועזרו, משלב הרעיון ועד לשלב ההוצאה לפועל, 

לכל חברי קהילת קבוצת יבנה ששמחו, עזרו והתרגשו יחד איתנו,

תודה לנחמיה רפל שליווה אותנו, המשפחה, בנועם וברגישות לאורך כל הדרך,

תודה לעידו עפרוני על ההפקה, תודה לצוות ההגברה, 

תודה לצוותי החינוך, לנוער ולילדים המופלאים שלנו

לשמחה ברלב על שירת הילדים, למיכל שליסלברג על העיצובים, לצוות הווידאו, לגמליאל ודפי, 

למכינת צהלי ולתלמידי פנימיית התיכון. תודה לכל משפחתי,

 ותודה הכי גדולה להוריי, שהוציאו את הדבר אל הפועל ומקווים שספר התורה הזה ישמש את הקהילה 

כאות וכתזכורת לאחדות ולאמונה בעמנו.

אסיים בתפילה לשחרור ולשובם הביתה של כל החטופים, השבויים והנעדרים, תפילה להחלמתם של כל

הפצועים, לשלום צה"ל וכל כוחות הביטחון, ולבשורות טובות לכל עם ישראל.

ליאת צנחני



צוותי הבריאות והגיל השלישי
רחלי ויצמן ורויה גורליק.

מצפים לבואכם!

ביום שלישי, י”ח באדר 18.3.25

הנכם מוזמנים
לערב בנים 

לבנים ובנות להורים בגיל השלישי והרביעי

ארוחת ערב  

במשטח חדר האוכל

בתוכנית

קבוצת יבנה תמונת מצב, מנהלת הקהילה - חמוטל דברת איתן
18:30
19:00
”שולחנות עגולים”- תהליכים בזיקנה19:15

תאטרון פלייבק 
סיטואציות מתוך החיים - הורים וילדים, מה הסיפור שלנו?

19:45

היכרות עם הצוות המקצועי 21:15
סיכום ופרידה

סיום משוער21:30
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סרקו להרשמה

המעוניינים להתארגן
לנסיעה משותפת - צרו  

קשר עם ציפי ליברמן.



אחיות: בוקר - ימים א’-ה’ 08:30-07:00 ומ 12.30-9.00.   צהרים-ערב:  ימים א’-ד’ 15:00-14:00. 
ביום ה’ 8:30-7.00, 12:30-9:00, 18:00-14:00.    

בדיקות דם - כל יום  8.30-7.00. 
שעות קבלה של ד”ר מולא :  יום א’ 11:30-07:30  יום ב’ 11:00-9:00, יום ג’ 12:15-11:00. יום ה’ 17:40-15:40.

מרפאה
 mrkyavne@clalit.org.il :טל. 08-8548300, אחיות 08-8548264, אחות חירום: 050-6998317, איחוד הצלה – 1221 דואל

לחברים שלום,                                                                
לידיעתכם, בין השעות 08:30-07:00 בכל יום מתקיימות בעיקר בדיקות דם במרפאה. בשעות אלה נבקשכם

להגיע רק במקרים דחופים. במקרים שאינם דחופים, בואו החל מהשעה 9.00 בלו”ז המפורט למעלה.
הדואל של המרפאה נבדק מדי יום, ואתם מוזמנים להשאיר בו הודעות. כמו כן, בדיקות אק"ג מחייבות

תיאום מראש מול האחיות במרפאה.
לתשומת לבכם, בימים אלה אנו עדים אצלנו לגל של מחלת השפעת. אנא פנו למרפאה ודווחו לאחיות על

מצבכם כדי שנוכל להעניק לכם את הטיפול המתאים.
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התנועה ואנחנו | שיתהפך הכל לטובה 
שרה עברון

סוף עונת שבתות החורף התנועתיות

  בשבוע שעבר התקיימה השבת האחרונה בסדרת

שבתות הרוח והעיון לעונה הנוכחית. זכינו לקיים

השנה 3 שבתות, בהן השתתפו כ-400 - איש ואשה.

שבתות של טיולים, הרצאות, מפגש עם העשייה

התנועתית והזדמנות הדדית לשמוע ולשאול. היו אלה

שבתות שיש בהן יחד ערכי, חיבורים בין אנשים

ואוירה נהדרת. זכינו להרבה סייעתא דשמיא עם מזג

אויר שהאיר לנו פנים, ואין ספק שמגיעה כאן תודה

גדולה לכל השותפים, שלקחו חלק וסייעו להצלחתן

של השבתות, והם רבים וטובים. נתראה בע"ה

בשבתות החורף הבאות. 

 

 

 

כנס ההנהגות הקיבוצי

   במרכזו של השבוע עמד כנס ההנהגות המשותף עם

התנועה הקיבוצית. מעל חמש מאות אנשים,

שהשתתפו בכנס, זכו לעסוק במגוון סוגיות קיומיות

העומדות על סדר היום בקיבוצים ובמדינה. זו הייתה

הזדמנות מיוחדת לא רק ללימוד הדדי של נושאי

תפקידים, אלא גם להבעת הוקרה ושליחת חיזוק

לעשרות יישובים הנמצאים בחזית מאתגרת של גלות,

התיישבות מחדש ושיבה. הכנס היה גם הזדמנות

להנכיח את נושא חיזוק החיבור בין התנועות ולדון

בו יחד. אחד האירועים המרגשים בכנס היה טקס

הענקת תעודות לנבחרת הצעירים והצעירות  

המשפיעים בקיבוצים.  זה  המקום  לציין את שתי

הנציגות שלנו ברשימה - גתית שלום מעלומים, ובר

אביבי  ממעלה  גלבוע.   שתיהן   צוינו   בטקס   כמי 

שהובילו במסירות וכישרון עשייה חינוכית בבתי

הספר שהוקמו במלחמה. גתית כמנהלת בית הספר

של קהילת עלומים בנתניה, ובר כרכזת בגרויות

ומנהיגה חינוכית למפוני הצפון בפוריה. איזו גאווה!

הנה מעט מהדברים שאמרתי בפתח הכנס: "בעת הזו

בה אנו מתכנסים, יש "רחוקים" שאינם איתנו, בכל

אשר נלך ובוודאי בבוקר הזה, לבנו עם החטופים

ומשפחותיהם, מייחלים לשובם המהיר הביתה,

ושולחים חיזוק לצה"ל ולכוחות הביטחון העומדים על

המשמרת, ולכל העוסקים בבניין ארצנו ויישובה.

בפתחו של הכנס, בעומדנו על סיפו, אומר לכל

הבאים מקרוב ומרחוק: תבורך התכנסותנו זו, יבורכו

מחשבותינו ודברינו, ויהי רצון שיובילו למעשים

קטנים וגדולים. את הכנס הקודם קיימנו בעולם

שלפני המלחמה, לפני החורבן, האובדן, החטופים.

בתקופה זו יש לנו ישובים והתיישבות לשקם, אנו

עומדים בפני חברה שיש לבנותה מחדש, מדינה בה

נרצה להיות מעורבים לשמירתה וצמיחתה מחדש,

אחרי ומתוך שבר. התכנסות הנהגות היא בעיני מעין

בית מדרש, בו לומדים ומלמדים אלה את אלה את

תורת החיים עצמם. זו הזדמנות ללמוד אלה מאלה,

להיות רלוונטיים לקהילותינו ולמדינתנו, להוביל

ולעשות. תבורך התכנסות זו, ויבורכו באיה". 

תודה לתנועה הקיבוצית ולעומדים בראשה על כנס

חשוב ומחזק! פורים שמח לכולם, שבת שלום והלוואי

שנזכה עוד בחודש הזה, שיתהפך לנו הכול לטובה.

שרה עברון וחברי המזכירות הפעילה 

ות המרפאה                                                                       בברכת בריאות טובה, צו



15

משולחנה של מנהלת הקהילה 
חמוטל דברת איתן

 כבר תהיה מאחורינו. את סיפור מגילת אסתר אני

אוהבת במיוחד. אני אוהבת לגלות בכל שנה מסר

חדש או ניואנס שלא שמתי לב אליו, ולהתעשר

בהבנה חדשה דרך הטקסט. השנה, נראה שהמסר

שיהדהד במיוחד הוא שלא להפסיק להאמין ולקוות

ובעיקר לפעול. גם כשהכל נראה אבוד, גם כשהפור

הוטל ונראה שהגורל נקבע ואין מה שיושיע אותנו,

יש ליזום ולפעול בתושייה, ויש סיכוי שנזכה

ל"ונהפוכו". 

מסר נוסף שאני למדה מאסתר ומרדכי הוא היכולת

להכיר בנס. אסתר ומרדכי ידעו להגיד - קרה כאן

משהו גדול, ניסי, ויש לציין את האירוע בכל שנה.

לא קל להכיר בנס. הרבה פעמים נלווים לנס דברים

רעים וקשה להבחין שקורה גם משהו טוב, שיש

מתחת לפני השטח תוכנית אלוקית, שמובילה

למשהו רצוי. אבל אסתר ומרדכי, שבשעת מעשה

לא ידעו אם הם באמת עושים מה שרצוי בעיני ה',

ולא ידעו לאן יובילו אותם המעשים שלהם, בכל

זאת ידעו לאחר זמן לעצור ולהגיד - קרה לנו נס.

לכן הם הדגישו שחשוב לזכור את זה (קריאת מגילה

מדי שנה), חשוב לשמוח על זה (סעודת פורים)

וחשוב לתעל את האנרגיות הטובות האלה כדי

להרבות בטוב (משלוח מנות) ולעזור לאחרים

(מתנות לאביונים).

גם אנחנו עוד לא יודעים מה היא התוכנית

האלוקית, אבל בתוך כל הרע שמסביב, יש תחושה

שקורה פה משהו תנ"כי, ניסים קורים לנו, והעולם

סביבנו משנה פניו ואולי בקרוב נוכל להכיר בנס,

לעצור ולהודות על זה ובעיקר להרבות בטוב.

הלוואי ונזכה בקרוב ממש.

עטיפה קדמית: אברהם שטיין, יעקב וכמן, צביקה שריד, יהודה שריד,  תמי חיות,  שלמה נחליאל,  בנצי טסלר,  חנה שריד,  שמוליק ליברמן
עטיפה אחורית: מרים וכמן,  מרדכי בר דרומא (גוגל),  אתי ליברמן, עדי כ”ץ,  שמוליק טסלר,  מיתר אניקסטר,  זאב ספראי, צליל בנדב, תמר בזק. תמונות “נחשו מי?”

באווירת פורים, לא אכתוב השבוע על הנעשה

בהנהלת הקהילה.

השבוע זכינו להשתתף בהכנסת ספר תורה לזכר

שחר וקרט הי"ד, אחיה של חברתנו, ליאת צנחני.

באירוע השתתפו בני משפחה, חברים, נוער

מהתיכון ומצהלי, וכן חברי הקהילה - מטף ועד זקן.

האירוע היה מרגש מאד, כשעצב ושמחה מתערבבים

יחדיו: לצפות בהשלמת כתיבת ספר התורה, לרקוד

במעגלים גדולים בהשתתפות כל הקהל, לשמוע את

נעם קורא בספר התורה החדש ולהאזין לדרשת הרב

הראשי לישראל. לשמוע את ילדינו שרים

בהתרגשות ולשמוע את דברי המשפחה והרב

אילעאי. תודה רבה למשפחת צנחני, על שזיכיתם

אותנו באירוע המכובד והמרגש, ועל שבחרתם

בהיכלנו לספר התורה. תודה רבה גם לנחמיה על

העזרה בארגון כל האירוע, ולעידו על העזרה

בהפקה. תודה לכל מי שתרם והיטה כתף. 

תודה גם לכיתת הדס שלנו, שהמשיכו את מסורת

ה"הפיכה" בחדר האוכל בחודש אדר ושיקפו לנו

בהומור עוקצני את מה שהם חושבים עלינו...

תודה לכל מי שטרחו כדי לעשות לנו פורים כמיטב

המסורת: התפילות וקריאות המגילה, הריקודים,

המסיבה, שוק פורים, ארוחת החג. רבים הם האנשים

– ולכולם תודה והערכה רבה. זה לא ברור מאליו. זו

גם הזדמנות להזכיר שכדי שכל הטוב הזה ימשיך,

דרושים מתנדבים ואנשים עם רוח של יוזמה

ועשייה.

כפי שאמר הרב אילעאי, ספר התורה הוא שירת

חיינו והוא מלווה אותנו ורלבנטי לנו, לאורך כל

החיים.  לכשתקראו  שורות  אלה,  קריאת   המגילה
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ח הרהמב םכבושל הווקתב םרופ ששמי

נחשו מי?


